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Az érdeklõdõk 13 elõadást hallgathat-
tak meg különféle témákban, amelyek
aktuális problémákat boncolgattak, ki-
emelten az Alföld térségére vonatko-
zóan. Az alábbiakban ezekbõl adunk
rövid ízelítõt.

Dr. Mózes Csaba, a Földmûvelésügyi
Minisztérium fõosztályvezetõ-helyette-
se, elõadásában az alföldi erdõk hely-
zetét összegezte. 25 800 erõgazdálko-
dó tevékenykedik az alföldi erdõkben,
30 erdészeti tájon. Az állami progra-
mok közül kiemelte a közfoglalkozta-
tást. Az ebben résztvevõk száma évrõl
évre csökken, a mostani, 2017. márci-
ustól 2018. februárig tartó idõszakban
több mint 4300 fõ vesz részt benne,
akik vágástér-takarítással, gyomirtással,
fenntartással, útkarbantartással foglal-
koznak. 

Dr. Oroszi Sándor Kaán Károlyra, a
jeles erdészre emlékezett a jubileumi
év kapcsán. Kiemelte, hogy az alföld-
fásítás önmagában nem erdészeti fel-
adat, annál komplexebb, amelyben
együtt kell dolgoznia az erdészeknek,
mezõgazdászoknak és vízügyi szakem-
bereknek.

Dr. Csóka György a hazánkban
2013-ban megjelent új inváziós fajra, a
tölgy csipkéspoloskára hívta fel a fi-
gyelmet, amely az országban már több
helyen tömegesen is elõfordul. Jelen-
leg kutatások folynak arra vonatkozó-
an, mivel lehetne visszaszorítani terje-
dését az Észak-Amerikából származó
fajnak. A nálunk õshonos tölgyek
mindegyike, de az európai tölgyek
többsége is elsõrendû tápnövénye,
azaz hazai viszonylatban mintegy 500
ezer hektárnyi állományra jelent poten-
ciális veszélyt.

Prof. dr. Bidló András a termõhelyi
viszonyok változásáról beszélt, külö-
nös tekintettel a klímára. Kiemelte,
hogy az elmúlt 60 évet megvizsgálva
megállapítható, hogy az éves nyári át-
laghõmérséklet 1,0–1,5 °C-kal növeke-
dett. A tendenciát megfigyelve a szá-
zad végéig 3–4 °C-kal fog növekedni
az átlaghõmérséklet, a nyári csapadék-

mennyiség pedig 20–25%-kal csökken,
a téli 10%-kal lehet több. 

Pataki Bálint a Silvanus Csoport
munkatársa új akácfajták nemesítésé-
rõl és termesztésbe vonásáról tartott
prezentációt. Céljuk a magas törzsmi-
nõséget és fatömegtöbbletet egyszerre
adó fajták kiválasztása. E szempontok
figyelembevételével került szelektálás-
ra a ’Turbo Obelisk’ nevû fajtacsoport,
amelyekbõl az utóbbi évben az ország
több pontján kísérleti ültetvények léte-
sültek. 

Padra István Balázs, a Bácsvíz Zrt.
munkatársa, a szennyvíziszapra mint a
mûtrágya kiváltójára hívta fel a figyel-
met. Magyarország a világon a második
helyen áll a mûvelhetõ földterület/teljes
terület arányában, de a termõföldjeink
az okszerû szervesanyag-utánpótlás és
az észszerûbb földhasználat nélkül to-
vább fognak degradálódni. Ezzel szem-
ben lehet jó megoldás a szennyvíziszap
felhasználása, amelyben az élet alapját
jelentõ biogén elemek megtalálhatóak,
így a legtöbb talajtípus esetében elõ-
nyösebb lenne a felhasználása, mint a
mûtrágyáé. 

Fehér Sándor a túltartott fehér akác-
cal kapcsolatos kutatásokról tartott elõ-
adást. Ezek az állományok erdõgazda-
sági szempontból a fatömeg-növekedés
visszaesésével veszteséget okoznak. Ez

a veszteség a faanyagminõség szem-
pontjából is kimutatható. Megnövek-
szik a tõkorhadás és az egyéb fakáro-
sodások száma. 

Nemes Viktória Erzsébet a kései
meggy elleni védekezéssel kapcsolatos
kísérletek eredményeit osztotta meg a
résztvevõkkel. Az injektálási kísérlet
során különbözõ kombinációkban jut-
tattak be növényvédõ szereket a törzs-
be, a kenési kísérlet során ugyaneze-
ket a készítményeket alkalmazták, csak
kisebb dózisban. Utóbbi kísérlet során
a használt kombinációk nem voltak
egyformán hatékonyak. Az injektálási
kísérlet sikeres volt, különbségek csak
a hatáskifejtések gyorsaságában mutat-
koztak, a kezelés után egy évvel a fák
elpusztultak, sarjak nem képzõdtek.

A rendezvény során átadták az Al-
földi Erdõkért Emlékérem kitüntetése-
ket is, melyet a következõ kollégák ve-

hettek át: Ács Csaba erdésztechnikus,
kerületvezetõ erdész; dr. Hirka Anikó
okleveles erdõmérnök, a NAIK ERTI
Erdõvédelmi Osztályának tudományos
fõmunkatársa; dr. habil. Péterfalvi Jó-
zsef okleveles erdõmérnök, egyetemi
docens; Kovács István erdésztechnikus,
kerületvezetõ erdész; Lasancz János er-
désztechnikus, kerületvezetõ erdész;
Lipák László okleveles erdõmérnök;
Pozsgai Gábor erdésztechnikus, kerü-
letvezetõ erdész; Tölgyfa Gábor ok-
leveles erdõmérnök, a Nyíregyházi
Erdészet igazgatója. Posztumusz kitün-
tetésben részesült dr. Tóth Béla okleve-
les erdõmérnök, címzetes egyetemi ta-
nár, a mezõgazdasági tudományok
(erdészet) kandidátusa.
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Erdõvédelmi veszélyektõl a túltartott akácig
Immár 25. alkalommal rendezte meg az Alföldi Erdõkért Egyesület hagyomá-
nyos Kutató Napját, ezúttal 2017. november 2-án, Lakiteleken. Az AEE elõre-
tekintve számos környezeti és klimatikus kihívást jósol, amely sok-sok kuta-
tási témát adhat a jövõben. Mindez azt mutatja, hogy szükség van a Kutató
Napokra, ahol az elõadók megoszthatják a résztvevõkkel az eredményeiket,
tapasztalataikat — mondta el nyitóbeszédében Csiha Imre, az Alföldi Erdõ-
kért Egyesület elnöke.

A 2017-ben Alföldi Erdõkért Emlékérmet kapott díjazottak csoportja




